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	ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Irásbeli választ igénylő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l
szóló 10/2014. (II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr.
Hende Csaba honvédelmi miniszterhez

„Hány helikoptergyártó jelezte informálisan indulási szándékát a tervezett beszerzés i
tenderen? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Bár korábbi kérdésemre adott írásbeli válasza szerint a helikopter-beszerzésről szóló HM
előterjesztés közigazgatási egyeztetése sem kezd ődött meg február elejéig, mégis egymást
érik a kormányzati nyilatkozatok a tervezett beszerzés lehetséges szállítóit illet ően .

Mint emlékezetes Siklósi Péter, a Honvédelmi Minisztérium védelempolitikáért és védelm i
tervezésért felel ős helyettes államtitkára december 6-án arról beszélt a Magyar Hírlapnak
adott interjúban, hogy „minden ellenkező sajtóhírrel és szóbeszéddel szemben továbbra i s
napirenden van szállítóhelikopterek beszerzése”. Arról is beszélt, hogy a „gyártók érthetően
igen aktívak, lobbiznak és mutogatják a gépeiket”. Továbbá kérdésre válaszolva azt i s
kifejtette, hogy az oroszok eddig nem „jelentkeztek” a tervezett beszerzéssel összefüggésben .

Colleen Bell amerikai nagykövettel folytatott találkozóját követ ően Miniszter Úr is úgy
nyilatkozott, hogy megbeszélésükön szóba került a helikopterbeszerzés kérdése .
Sajtóhíradások szerint legutóbb Angela Merkel német kancellár és Orbán Viktor
miniszterelnök találkozóján vetődött fel ez a téma.

Mindezekbő l világosan kitűnik, hogy bár a tendert még nem írták ki, azonban informálisa n
már több potenciális szállító is jelezte érdekl ődését a Kormánynál, illetve folytat aktív lobbi -
tevékenységet . E potenciális érdeklődők kilétére vonatkozó kérdésemre azonban Miniszter
Úr, immár két alkalommal is megtagadta válaszadást .



Ezért ismételten kérem tisztelt Miniszter Urat, adjon, tájékoztatást, hogy a magya r
Kormánynál mely potenciális szállítók jelezték már informálisan a tervezett helikopter -
beszerzési tenderen történő indulási szándékukat !

Budapest, 2015 . február 24 .

Demeter Márta
országgyűlési képviselő
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